

# တၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်တဖၣ် (HIPAA – Notice Privacy)

တၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါလံာ်ဖီတဘျီတဖၣ်အံၤဒုးန့ၢ်ပၢၤန့ၢ်အါထီၣ်တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တၢ်ကစီၣ်တဖၣ်အံၤ နဆိးကါအီၤသုးဆးအါဒီးနပၣ်ဖျါအီၤသုးဆးအါ န့ၣ်လီၤ. ဒ်န့ၣ်အသိးနဒီးန့ၢ်တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တဖၣ်လဲၣ်န့ၣ်လီၤ. ကွၢ်က့ၤအီၤတက့ၢ်. တၢ်မၤလီၤထီၣ်က့ၤအီၤဖဲ 11/20/2013

တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်အံၤတမ့ၢ်လၢတၢ်ပၢ်ဂၢၢ်ပၢ်ကျါဒ်တၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်အံၤ ဒုးသ့ၣ်ညါတၢ်ဖဲတၢ်မၤတဖၣ်ဒီးဝဲၤကျါဝဲဒုတဖၣ်လၢအမၤထွဲတၢ်ဒီးပုၤတဖၣ်ကဆိးကါဝဲဒီးကတဲဖျါဝဲလၢ တၢ်ဒီးသဒါက့ၤတၢ်ဆူးဆါကသုအဂီၢ် ဒီးဒ်သိးဒီးကူၤဖါတၢ်သးကသုအဂီၢ်မ့ၢ်ဝဲၤတၢ်လၢၣ်တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်မ့ၢ်ဝဲၤ တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တၢ်ယၢ်တၢ်ကျါအဂီၢ်မ့ၢ်ဝဲၤမ့တမ့ၢ် တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤပုၤလၢတဖၣ်လၢအဖိးသဲစးတဖၣ်အဂီၢ်မ့ၢ်ဝဲၤန့ၣ်လီၤ. ဒ်န့ၣ်အသိးဒုးသ့ၣ်ညါတၢ်န့ၣ်တၢ်ယၢ်ဒ်သိးဒီးနက ပာဆါရဲၣ်ကျဲၤကသုအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဒီးသဒါဆူၣ်မ့ၢ်ဝဲၤတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တၢ်ယၢ်ဒ်သိးဒီးပုၤကလုၢ်တကလုၢ်အတၢ်အိၣ်ဖျါ, တၢ်သံ, တၢ်ထူးတၢ်တီၤ ဒီးတၢ်ဆူးတၢ်ဆါ အနီၣ်ဂံၢ်နီၣ်ဒုးတၢ်ကစီၣ်တဖၣ်မ့ၢ်ဝဲၤတၢ်လၢၣ်အပၢ်ဂၢၢ်ပၢ်ကျါန့ၣ်တဖၣ်ကါလၢအပူၤကွံာ်မ့ၢ်ဝဲၤအခဲအံၤ မ့ၢ်ဝဲၤခါဆူၣ်အဂီၢ်မ့ၢ်ဝဲၤတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့နီၣ်သးတခါမ့ၢ်ဝဲၤနီၣ်ခိတခါမ့ၢ်ဝဲၤ တၢ်အိၣ်သးတဖၣ်လၢတၢ်တၢ်ထွဲဒီးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

## တၢ်ဆးကါဒီးတၢ်တဲဖျါထီၣ်တၢ်ဒီးသဒါတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တၢ်ကစီၣ်

တၢ်ဒီးသဒါက့ၤတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တဖၣ်အံၤ တၢ်ကဆိးကါအီၤတၢ်ကတဲဖျါအီၤဖျါနကသံၣ်သဂ့ၣ်န့ၣ်လီၤ. ယပုၤမၤတၢ်ဖိလၢဝဲၤဒီးပုၤမ့ၢ်ဝဲၤ တၢ်လီၤဝဲၤလၢလၢအမၤသကိးတၢ်ဒီးပုၤတဖၣ်အံၤကမၤပုၤသကိးတၢ်ဒီးပုၤခိဖျါနတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့သ့ၣ်တဖၣ်အံၤတၢ်ပညီၣ်မ့ၢ်ဝဲၤတၢ်က ကဟုကယၢ်န့ၣ်အဂီၢ်မ့ၢ်ဝဲၤကသံၣ်တၢ်လၢၣ်တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်မ့ၢ်ဝဲၤမၤထွဲက့ၤ ကသံၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဖၣ်ကသုအဂီၢ်မ့ၢ်ဝဲၤ တၢ်မ့ၢ်ဝဲၤလၢလၢအဖိးသဲစးတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

## တၢ်ကူၤဖါတၢ်ကျဲၤသန့

ပကဆိးကါအီၤဒီးကတဲဖျါတၢ်ဒီးသဒါတၢ်န့ၣ်တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တၢ်ကစီၣ်ဒ်သိးဒီးမၤစၢၤန့ၣ်ကသုအဂီၢ်မ့ၢ်ဝဲၤ မၤသကိးတပူၤယိကသုအဂီၢ် မ့ၢ်ဝဲၤမ့တမ့ၢ်အံၤထွဲကွၢ်ထွဲရဲၣ်ကျဲၤတၢ်န့ၣ်တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့အဂီၢ်ပုၤသကိးတၢ်လၢၣ်အတၢ်ထွဲတဖၣ်အဂီၢ်မ့ၢ်ဝဲၤန့ၣ်လီၤ. ပံၤပုၤဝဲဒီးမၤသကိးတၢ် မ့တမ့ၢ်ရဲၣ်ကျဲၤန့ၣ်တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တၢ်ကျဲၤတဖၣ် ဒီးတၢ်လီၤလၢအချၢလၢအမၤသကိးတၢ်ဒီးပုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. အဒိ နတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ ဝဲၤကျဲၤလၢအတၢ်ပၢ်တၢ်တၢ်တၢ်တဖၣ်အလၢမ့ၢ်အိၣ် လၢတၢ်ကတၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါကသံၣ်သဂ့ၣ်လၢနတၢ်လဲၤဒီးကူၤဖါတၢ်ကျဲၤသး လီၤဆီဆီတဂၤအိၣ်လံၤသၢပူၤ ဒ်သိးဒီးကူၤဖါတၢ်ကျဲၤတုၤလီၤတီၤလီၤကသုအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

အါန့ၣ်အန့ၣ် ပကဒုးသ့ၣ်ညါန့ၣ်တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တၢ်ကစီၣ်တဖၣ်တကတီၢ်တၢ်တၢ်ဆူၣ်သံၣ်သဂ့ၣ်အဂၤတဂၤ မ့တမ့ၢ် တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တၢ်ကူၤဖါတၢ်ကျဲၤလီၤတဖၣ် (အဒိ – ကသံၣ်သဂ့ၣ်လၢအသုအတၢ်လီၤဆီဆီမ့ၢ်ဝဲၤ တၢ်သမံသမိးသ့ၣ်ထံလီၤမ့ၢ်ဝဲၤ) မတၢ်တဂၤဝဲၤမတၢ်တဂၤဝဲၤခိဖျါနကသံၣ်သဂ့ၣ်အတၢ်ပထံထီၣ်အဖိးခိၣ်ကပၣ်ပုၤ မၤတံၤမၤသကိးဒ်သိးဒီးကူၤဖါတၢ်ကျဲၤတၢ်န့ၣ် တၢ်ဆူးတၢ်ဆါအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

## တၢ်အဘူးအလဲ

နတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့လၢအတၢ်ပၢ်တၢ်အီၤတၢ်တၢ်တၢ်တဖၣ်တၢ်ကဆိးကါအီၤဒ်အလီၢ်အိၣ်အသိးဒ်သိးဒီး တၢ်အဘူးအလဲလၢနတၢ်ဟ့ၣ် တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. အဒိဒ်သိးဒီးကဒီးန့ၢ်တၢ်ပၢ်ဂၢၢ်ပၢ်ကျါလၢတၢ်ဆါဟံၣ် တၢ်သိၣ်တၢ်သီအဂီၢ်မ့တမၢ်နကထီၣ်တၢ်ဆါဟံၣ် ကသုအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

## တၢ်ယၢ်တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့

ပကဆိးကါတၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါဒ်အလီၢ်အိၣ်အသိးဒ်ဖျါနကထံၣ်သဂ့ၣ်ဒီးဒ်သိးဒီးကမၤစၢၤတၢ်ဖဲတၢ်မၤအကျါအကျါကသုအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဖဲတၢ်မၤအကျါအကျါတဖၣ်ပံၤပုၤဒီးတၢ်ဆူၣ် တမ့ၢ်လၢအပၢ်ပနီၢ်လီၤဆီတၢ်ဒီးမ့ၢ်ဝဲၤတၢ်သမံသမိးတၢ်အကံၢ်အစီ တၢ်ဟူးတၢ်ဝဲၤ တၢ်ကွၢ်ကဒါက့ၤပုၤမၤတၢ်ဖိအတၢ်ဟူးတၢ်ဝဲၤတဖၣ် တၢ်မၤလီၤတဖၣ် လံာ်ဟ့ၣ်ခွဲးတဖၣ်တၢ်ဟုအါထီၣ်ကျိၣ်စ့ဝဲၤတဖၣ်ဒီးန့ၣ်လီၤမ့တမ့ၢ်ရဲၣ်ကျဲၤ မၤစၢၤတၢ်လၢဝဲၤကျါဝဲဒုလၢအဂၤအဂၤန့ၣ်လီၤ. အဒိ တၢ်သ့ၣ်ညါပကဆိးကါတၢ်တၢ်ဟံၣ်ဟံၣ်လီၤအလီၢ်ဒီးကသ့ၣ်ညါတၢ်လီၤတံၢ်လၢန ကသံၣ်သဂ့ၣ်မ့ၢ်မတၢ်တဂၤကသုအဂီၢ်နကသံၣ်သဂ့ၣ် မ့ၢ်အိၣ်ကတဲၣ်ကတီၢ် လံာ်နဂီၢ်လဲၣ်ဒီးပကကိးန့ၣ်ဖျါခိၣ်ခိၣ်ဖဲပူၤအိၣ်ခိၣ် တၢ်အလီၢ်အခါပကဆိးကါမ့တမ့ၢ်ပကတဲဖျါခိၣ်ဖျါကမ့ၢ်ဆူၣ်ချ့ တၢ်ကစီၣ်တဖၣ်ဒ်တၢ်ဟ့ၣ်ခွဲးယၢ်အသိးကဆိးကျိးဒီးန့ၣ်မ့ၢ်ဝဲၤကဒုးနီၣ်က့ၤ န မ့ၢ်မံၤမ့ၢ်သီလၢနတၢ်လဲၤကဒါက့ၤအဂီၢ်မ့ၢ်ဝဲၤ ကဒုးသ့ၣ်ညါတၢ်န့ၣ် တၢ်ယၢ်ဒ်သိးဒီးပုၤမ့ၢ်ဝဲၤတၢ်ကျဲၤတဖၣ်မ့ၢ်ဝဲၤ တၢ်န့ၢ်သိးယၢ် တဖၣ်လၢအတၢ်ထွဲဒီးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တဖၣ် နသးမ့ၢ်ဝဲၤဆာဝဲန့ၣ်လီၤ.

ပမ့ၢ်ဆိးကါအီၤမ့တမ့ၢ်ပမ့ၢ်တဲဖျါတၢ်ယၢ် တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ တၢ်ကစီၣ်လၢအတၢ်ပၢ်တၢ်ဒီးသဒါအီၤခိဖျါတလီၣ်န့ၣ်တၢ်ဟ့ၣ်အခွဲးတၢ် မ့ၢ်လၢ တၢ်အိၣ်သးလၢလံာ်တဖၣ်အံၤမ့ၢ်အိၣ်ထီၣ်ဝဲန့ၣ်လီၤ. တၢ်အိၣ်သးတဖၣ်ပံၤပုၤဝဲ

- ဒ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီဟ့ၣ်ခွဲးယၢ်အသိး
- ကမ့ၢ်တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တၢ်ဝဲၤတၢ်ကျဲၤခိဖျါတၢ်သိၣ်တၢ်သီဟ့ၣ်ခွဲးယၢ်အသိး
- တၢ်ဆါလၢအတၢ်ကူၤတၢ်ကံၣ်ပုၤသ့
- ခိဖျါတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တၢ်ကွၢ်ကပၣ်တၢ်လၢတၢ်တပလီၢ်သးအပူၤ
- မၤကမ့ၢ်တၢ်မ့တမ့ၢ်တၢ်လီၤတီၢ်လၢကကွၢ်ထွဲတၢ်
- တၢ်အိၣ်တၢ်အီၤဒီးကသံၣ်ကသီတဖၣ်ဒ်သိးဒီးကလဲၤအသးဒ်ဝဲၤဝဲၤအဂီၢ်

- လာအဘဉ်ထွဲလိင်အသးဒီးတၢ်သိပ်တၢ်သီတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲလၢအပိင်ထွဲလိင်အသးတမံတၢ်တမံ
- တၢ်မၤလၢထီၣ်ပွဲၤထီၣ်တၢ်သိပ်တၢ်သီ
- ပှၤတၢ်မူတၢ်ဒါလၢအသမံသမိးကွၢ်တၢ်သံလၢအတလီၤန့ၣ်တဖၣ်
- ပှၤတၢ်ဆၢတၢ်ခူၣ်လီၤပှၤသံ
- တၢ်ဟ့ၣ်မၤတၢ်လီၤကွၢ်ဂီၤတမံမံ
- ဃုန့ၣ်ပၢ်
- လၢအဘဉ်ဃးဒီးတၢ်မၤကမၣ်ကွၢ်မ့ၢ်သဲစးတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲ
- သးဝှၢ်ဝီတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲ
- ထံကီၢ်အတၢ်တံၣ်တၢ်တၢ်
- တၢ်ဒီးန့ၢ်က့ၤပှၤမၤတၢ်ဖိအဘူးအလဲ
- ပှၤယိၣ်ဖ
- လိၣ်ဘဉ်တၢ်ဆိးကါသူ့စွဲတၢ်ဒီးတၢ်ဘိးဘဉ်ပၣ်ဖျါထီၣ်တၢ် တၢ်သိပ်တၢ်သီ

ပကဘိးဘဉ်ပၣ်ဖျါထီၣ်ဆူန့ၣ်အိၣ်ခိဖျါန့ၣ်ယုထီၣ်န့ၣ်လီၤ. ဒ်န့ၣ်အသးတၢ်သိပ်တၢ်သီအဖိလၢအကဘိးဘဉ်ပၣ်ဖျါထီၣ် တၢ်ဒီးသဒၢန့ တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တၢ်ကျိၤတပၣ်တၢ်မ့ၢ်ယုထီၣ်ခိဖျါဆူၣ်ချ့ဒီး ပှၤကညိၣ်ဝှၢ်ဝီတဲကျိၤဒ်သးဒီးကသမံသမိးဝဲ မ့တမ့ၢ်ဆၢတဲၣ်လၢတၢ်လူၤပိၣ်မၤထွဲ (တၢ်သိပ်တၢ်သီ) လၢတၢ်ယုထီၣ်တမံၤတမံၤတမံၤန့ၣ်လီၤ.

ပကဟ့ၣ်နီၤလီၤန့ၣ်တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တၢ်ကျိၤလၢအအိၣ်ဒီးတၢ်ကဟ့ၣ်ကယၢ်အိၣ်ဆူၣ် ပှၤဂ့ၤလၢလၢအဘဉ်ထွဲတဖၣ်တၢ်ကရၢကရီ လၢအမၤယုၣ် မၤသကိးတၢ်တဖၣ်မ့ၢ်ဆူၣ်မ့ၢ်ဂီၤတၢ်အိၣ်သးတဖၣ်ဒ်အမ့ၢ် (အဒိ - ကျိၣ်စ့ဝှၢ်ဝီတၢ်ကွဲးနီၣ်တၢ် ဝဲကျိၤ) လၢတၢ်ကဖဲးမၤတၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂျိၣ်တၢ်ကျိၤတမံၤတမံၤတမံၤဒိဖျါအဝဲကျိၤဂ့ၤလၢလၢအမၤသကိးတၢ်ဒီးပှၤတၢ်ကဆိးကါဝဲမ့တမ့ၢ်ကဘိးဘဉ်ပၣ်ဖျါဝဲန့ၣ်ကစၢ် တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တၢ်ကစီၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပကအိၣ်ဒီးတၢ်ဘဉ်သး ဒိဖျါတၢ်ကွဲးနီၣ်တဖၣ်ကပၣ်ယုၣ်လံၣ်ဖျါအခိပညီတဖၣ်လၢကဒိသဒၢန့ နီၢ်ကစၢ်တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တၢ်ကစီၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

**တၢ်ဂ့ၤလၢလၢအအိၣ်တပူၤယီၤလၢန့တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တၢ်အံးထွဲကွၢ်ထွဲအပူၤ**

မ့တမ့ၢ်ဘဉ်ထဲလၢတဘဉ်နသးဘဉ်န့ၣ် ပကတဲဖျါထီၣ်နဟံၣ်ဖိယိဖိတဖၣ်မ့ၢ်ဂ့ၤန့ၣ်တၢ်ဆူၣ်မ့ၢ်တဖၣ်မ့ၢ်ဂ့ၤ နသကိးတၢ်နီၣ်မ့တမ့ၢ်ပှၤတဂၤလၢ လၢန့ပၣ်ပနီၣ်မ့ၢ်ဂ့ၤ နနီၣ်ခိၣ်တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ခတၢ်ကစီၣ် လၢအဘဉ်ထွဲဒီးပှၤတဂၤလၢလၢသ့ဝဲန့ၣ်လီၤ. နကဘဉ်နသးအဂီၢ်မ့ၢ်တသ့တၢ်မ့တမ့ၢ် နမ့ၢ်ဂ့ၤလိၣ်လၢတၢ်ဘိးဘဉ်သ့ၣ်ညါတဖၣ်ပကဘိးဘဉ်ပၣ်ဖျါထီၣ် တၢ်ကစီၣ်လၢအကြးအဘဉ်တဖၣ်ခိဖျါပမ့ၢ်ဆၢတဲၣ်တၢ် (လၢအဖိးသဲစး) ဒ်အမ့ၢ်နတၢ်လိၣ်ဘဉ်အဖိခိၣ်သပှၤပှၤန့ၣ်လီၤ. ပကသ့စွဲအိၣ်မ့တမ့ၢ်ဘိးဘဉ်သ့ၣ်ညါဘဉ်နီၣ်ကစၢ်တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တၢ်ကစီၣ်တဖၣ် လၢက ဒုးသ့ၣ်ညါဘဉ်ဟံၣ်ဖိယိဖိတဂၤလၢအခၢၣ်စးတဂၤလၢမ့တမ့ၢ် ပှၤလၢအမူအဒါအိၣ်တဂၤလၢလၢန့ဟံၣ်ကဝီၤအပူၤဘဉ်ဃး တၢ်အိၣ်သးတမံမံ မ့တမ့ၢ်တၢ်သံဝှၢ်ကျိၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ကတိၤလၢကတံၣ်မ့ၢ်ဝဲပကသ့စွဲအိၣ်မ့တမ့ၢ်ဘိးဘဉ်သ့ၣ်ညါဘဉ်နီၣ်ကစၢ် တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တၢ်ကစီၣ် တဖၣ် ဆူပှၤလၢဟ့ၣ်စိဟ့ၣ်ကမိၤတဂၤလၢလၢကမၢ်လၢအဘဉ်ဃးမ့တမ့ၢ် ပှၤတဂၤလၢဒ်အမ့ၢ်တၢ်အသးဒ်သးဒီးမၤစၢၤဝဲကသ့အဂီၢ်ဖဲ တၢ်မၤအသးအာအာသီသီဆၢကတီၢ်တၢ်ထဲးဂံၢ်ထဲးဘါဒီးဒုးဘဉ်လိၣ်ဖိးဒုလိၣ်က့ၤ တၢ်ဆူးကါက့ၤဒီးဘိးဘဉ်သ့ၣ်ညါက့ၤဆူ ဟံၣ်ဖိယိဖိတဖၣ် မ့တမ့ၢ်ပှၤတဂၤလၢလၢအဘဉ်ထါဒီးတၢ်ယါဘျိက့ၤန့တၢ်ဆူး တၢ်ဆါတၢ်ဂျိၣ်တၢ်ကျိၤအပူၤအံးန့ၣ်လီၤ.

**ဝှၢ်ဂီၢ်အူတဖၣ်** - ပမ့ၢ်ဆိးကါအိၣ်မ့တမ့ၢ်ပမ့ၢ်တဲဖျါဘဉ်ဃးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တၢ်ကစီၣ်လၢအဘဉ်ဃးဒီးန့ၣ်ကစၢ် ကမ့ၢ်ဖဲတၢ်အိၣ်သးလၢ ဝှၢ်ဂီၢ်အူအဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဝှၢ်ဒ်အံၤတဖၣ်မ့ၢ်အိၣ်ထီၣ်သပူၤ နကသံၣ်သရၣ်တဂၤအံၤကဒုးအိၣ်ထီၣ်ဝဲ နတၢ်ဘဉ်နသးအဆိအချ့ဒ်သးဒီး ကဘဉ်ဘျိးဘဉ်ဒါအဂီၢ်ဖဲကူစါယါဘျိးန့ၣ်ဝဲအလီၢ်ခံန့ၣ်လီၤ. ဖဲနကသံၣ်သရၣ်မ့ၢ်ဂ့ၤကသံၣ်သရၣ်အဂၤတဂၤလၢမ့ၢ်ဂ့ၤဖဲအ ကူစါယါဘျိးန့ၣ်ကတီၢ် န့ၣ် နတၢ်ဘဉ်သးတန့ၢ်ဘဉ်ကတီၢ်ဒ်လဲၣ်အကဆိးကါသူ့စွဲဝဲ မ့တမ့ၢ်ကဘိးဘဉ်သ့ၣ်ညါဝဲသ့ဝဲန့ၣ်ကစၢ်ဆူၣ်ချ့တၢ်ကျိၤတဖၣ်ဒ်သးဒီး ကကူစါယါဘျိးကသ့အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

**တၢ်ဆိးကျၢးဆိးကျိးတၢ်နီးတၢ်ဘျး** - ပကဆိးကါအိၣ်မ့တမ့ၢ် ပမ့ၢ်တဲဖျါဘဉ်ဃးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တၢ်ကစီၣ်လၢအဘဉ်ဃးဒီး န့ၣ်ကစၢ်ဝှၢ်ကျိၤ တဖၣ်ခိဖျါန့ၣ်ကသံၣ်သရၣ်မ့တမ့ၢ်အဂၤတဂၤဘဉ်ဆၢတၢ်ဘဉ်သးခိဖျါလၢန့ၣ်မၤဝဲတန့ၢ်ဘဉ် ဘဉ်ဆၢတၢ်ခိဖျါ တၢ်ဆိးကျၢးဆိးကျိးတၢ်နီးတၢ်ဘျး အဖိခိၣ်ကသံၣ်သရၣ်တဂၤအံၤကဆိးကါဝဲခိဖျါလၢအိၣ်ဒီးကံၢ်စိတၢ်သ့တၢ်ဘဉ် အလၢအပှၤပၣ်လီၤအသးဒ်န့ဘဉ်အသးအသးမ့ၢ်လၢကဆိးကါ သ့ဝဲမ့တမ့ၢ်ကဘိးဘဉ်သ့ၣ်ညါဝဲ တၢ်ဝှၢ်တၢ်ကျိၤတခါအံၤအဖိလၢန့ၣ်လီၤ.

**တၢ်ဂ့ၤလၢလၢတၢ်ဟ့ၣ်အခွဲးလံးဒီးတၢ်လိၣ်ဘဉ်ဒ်အမ့ၢ်တၢ်ဆိးကါဒီးတၢ်ဘိးဘဉ်ပၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်** - အံၤကဒုးအိၣ်ထီၣ်ဝဲခိဖျါန့ တၢ်ဘဉ်သး တၢ်ဟ့ၣ်စိဟ့ၣ်ကမိၤမ့တမ့ၢ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢအတလိၣ်ဘဉ်တၢ်ဘျိးသဲစးဘဉ်န့ၣ်လီၤ. ပမ့ၢ်တဒီးန့ၣ်ဘဉ် နတၢ်ဘဉ်သးဘဉ်သပူၤပဒိသဒၢ ဘဉ်ဒိၣ်ဒိၣ်မ့ၢ်မ့ၢ်လၢတၢ်ကသ့အိၣ်မ့တမ့ၢ်တဲဖျါဘဉ်ဃးနတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ ဝှၢ်ကျိၤတဖၣ်လၢမ့ၢ်ကျိၤဝဲကျိၤတၢ်ပညိၣ်အဂီၢ်န့ၣ်ဘဉ်. ပမ့ၢ်တ ဒီးန့ၣ်ဘဉ်နတၢ်ဟ့ၣ်စိဟ့ၣ်ကမိၤဆူပအိၣ်ဘဉ်သပူၤပ ဆါအိၣ်န့ၣ်ကျိၤတဖၣ်တသ့ဘဉ်. ပကဆိးကါသ့စွဲဘဉ်မ့တမ့ၢ်ပကဘိးဘဉ်ပၣ်ဖျါထီၣ် ဘဉ်တၢ်ကူစါယါဘျိးပှၤလၢအသးတ ဘဉ်လိၣ်ဘဉ်စ့ဝှၢ်ကျိၤတဖၣ်ဘဉ်တဘျိးဂ့ၤတဘျိးဂ့ၤန့ၣ်ကွံၣ်တၢ်ဟ့ၣ်စိဟ့ၣ်ကမိၤသ့ဝဲ ကိးဆၢကိး ကတီၢ်ခိဖျါလံၣ်ကွဲး အပူၤမ့တမ့ၢ်ဘဉ်ခိဖျါလၢမၤအါထီၣ်မၤယံၣ်ထီၣ်တၢ်ဟံးဝှၢ်ဝီတဖၣ်ဘဉ်ဃးတၢ်ဆိးကါသူ့စွဲမ့တမ့ၢ်တၢ်ဘိးဘဉ်ပၣ်ဖျါထီၣ် တၢ်ဟ့ၣ်စိဟ့ၣ်ကမိၤန့ၣ်လီၤ.

# နတ်ခွဲးတၢ်ယၢ်တဖၣ်

တၢ်ကွဲးလၢလၢအံၤမ့ၢ်ဝဲနတ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢကတၢၢ်တၢ်ပၣ်ကဲ တၢ်ဒိသဒၢနတ်ခွဲးအိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တၢ်ကစီၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

နတ်ခွဲးတၢ်ယၢ်အိၣ်လၢနမ့ၢ်အိၣ်ဒီးသမံၤသမိးဒီးသမံၤသမိးသုဒီးနကတၢၢ်ဒီးန့ၢ်လံာ်ကွဲးဒိတဖၣ်ဘၣ်ယးတၢ်ဒိသဒၢကတၢၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တၢ် ကျိၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. (အိၣ်ဒီးအပူၤကလံၤ) ဒိနတ်ခွဲးတၢ်ယၢ်ကညးတၢ်ကွဲးအိၣ်ဝဲအသိး နတ်ခွဲးတၢ်ယၢ်အိၣ် လၢသမံၤသမိးသုဝဲကိးဆၢကိး ကတီၢ်ဒီးဒီးနတ်ခွဲးန့ၢ်တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့လံာ်ကွဲးဒိဒိဖျိလၢစးခိမ့ၢ်တၢ် လံာ်လဲၣ်ခိဖျိလီၤမ့ၢ်လံာ်ကွဲးတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ထံကိၢ်တၢ်သိၣ် တၢ်သီအဖီလၢတၢ်တဖၣ်န့ၣ်နတ်ခွဲးယၢ်လၢနကသမံၤသမိးတၢ်အဂီၢ်မ့ၢ်တၢ် နတ်ခွဲးန့ၢ်လံာ်ကွဲးဒိဒိအမ့ၢ်တၢ်ကူၤစါယါဘျိကတၢၢ်သးတၢ်တဘၣ် လိၣ်ဘၣ်စးဘၣ်အထူၤသုမ့ၢ်တၢ်ကစီၣ်ဘၣ်ယးပၣ်ဖျိတပူၤယိးဒီးဒုးကဲထီၣ်လံာ်ပၣ်ဖျိတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤမုတမ့ၢ် ဆိးကါသုစ့ဘၣ်အီၤလၢအ ဘၣ်ယးဒီးကမ့ၢ်မုတမ့ၢ်လၢအၣ်ယးဒီးတၢ်မၤကမ့ၢ်ကွီၢ်မုၣ်သဲးမုတမ့ၢ် တၢ်ပၤတၢ်ဂြးဂ့ၢ်တဖၣ်မုတမ့ၢ်ဒိသိးကမၤဘၣ်လီၢ်ဘၣ်စး တၢ်ဂ့ၢ်လိာ် ဘၣ်လိာ် တၢ်ဒိသဒၢတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တၢ်ကျိၤတဖၣ် လၢတၢ်တီၤယၢ်အီၤခိဖျိတၢ်သိၣ်တၢ်သီအပူၤမ့ၢ်တၢ် တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢအဘၣ်ထွဲဒီး တၢ်ဟ့ၣ်ထံသုၣ်ညါဘၣ်ယးကသံၣ်ကသီတၢ်ကျိၤတဖၣ်လၢနဘၣ်တသးလံလၢနကမၤယုၣ်မၤသကိးတၢ်တဖၣ်မ့ၢ်တၢ် တၢ်ကစီၣ်အတဲဖျိထီၣ်ဝဲဒီး အဘၣ်ဒိၣ်ဘၣ်ထံးကၢဝဲဆူၣ်အကစါမုတမ့ၢ် ပုၤတၢ်ဂၤမုတမ့ၢ်တၢ်ကစီၣ်လၢ ကဘၣ်ပၣ်ဝဲဘၣ်ဘၣ်ဘၢဘၢခိဖျိတၢ်အၢၢ်လီၤအိၣ်ပၣ်စၢၤ အဖီခိၣ်န့ၣ်လီၤ.

နတ်ခွဲးဒီးတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢနကသကိၢ်ကညးထီၣ်နတ်ခွဲးအိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တၢ်ကျိၤလၢအဘၣ်. တၢ်ပၣ်အီၤဘၣ်ဘၣ်ဘၢဘၢအဂီၢ် အခိပညီအံၤမ့ၢ်ဝဲန စံးဘၣ်ပုၤသုခိဖျိပတဘၣ်ဆိးကါသုစ့ဘၣ်မုတမ့ၢ်ပတဘၣ်ဘိးဘၣ်သုၣ်ညါဘၣ်န တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တၢ်ကျိၤတဖၣ်တနီၤခိဖျိတၢ်ကူၤစါယါဘျိ အဂီၢ်မ့ၢ်တၢ် တၢ်ဘၣ်ဟ့ၣ်အပူၤကလံၤမ့ၢ်တၢ်မုတမ့ၢ်တၢ်ကူၤစါယါဘျိတၢ်ဆါကတီၢ်မ့ၢ်တၢ်န့ၣ်လီၤ. နယုပတံထီၣ်သုစ့ကိးလၢ တဘၣ်ဒုးသုၣ်ညါ ဘၣ်နၤ တၢ်ဆါတၢ်ကျိၤတမံၤတမံၤတမံၤတမံၤဆူၣ်တံၣ်ဖိပိဖိအကျိၤတၢ်ဂၤ မုတမ့ၢ်သကိးတၢ်ဂၤလၢအအိၣ်လၢတၢ်ဂဲၣ်တၢ်ကျိၤတခါအံၤအပူၤန့ၣ်လီၤ. နတ်ခွဲးတၢ်ယၢ်ကညးတဖၣ်နတ်ခွဲးပၣ်ဖျိဘၣ်အီၤတုၤလီၤတီၤလီၤတတီၤလီၤလၢပကဘၣ်တြိကသံတုၤလီၤတီၤလီၤအဂီၢ်စ့ကိးန့ၣ်လီၤ. တလိၣ်လၢ နကသံၣ်သရၣ်ကဘၣ်ဘၣ်အသးဘၣ် ဘၣ်ဆၢခိဖျိလၢနမ့ၢ်ပတံထီၣ်လၢနကသံၣ်သရၣ်တခါ အမုတမ့ၢ်ဖျိထီၣ်နနီၢ်ကစါ တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ တၢ်ကျိၤတဖၣ်ဆူၣ်ဆူၣ်ချ့တၢ်ဂဲၣ်တၢ်ကျိၤအပူၤ လၢတၢ်ပၣ်ကဲတၢ်အိၣ်ဆူၣ် အိၣ်ချ့တၢ်ဂဲၣ်တၢ်ကျိၤအပူၤလၢနဟ့ၣ်နကဘၣ်ဟ့ၣ် ခိဖျိ တၢ်လၢာ်ဘၣ်လၢာ်စ့ၤလၢနထၢၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ.

နတ်ခွဲးတၢ်ယၢ်အိၣ်လၢနကယုထီၣ်တၢ်လၢအမ့ၢ်တၢ်ခူသုၣ်တၢ်ဆဲးကျိးတဖၣ်လၢပအိၣ် ခိဖတၢ်ယုထၢတၢ်အကွဲးမုတမ့ၢ်တၢ်ယုထၢ တၢ်လီၢ်တၢ်ကျိၤပကမၤဘၣ်လိာ်ကတၢၢ်ခိဖျိတၢ်ယုထီၣ်လၢအအိၣ်ဒီးဂ့ၢ်ကျိၤလီၢ်တၢ်န့ၣ်လီၤ. ပကမၤဘၣ်လိာ်ကတၢၢ်စ့ကိးလၢတၢ်ကသံကွၢ် နၤခိဖျိတၢ်အပူၤကလံၤတဖၣ်နကဟ့ၣ်ဒိလဲၣ်မုတမ့ၢ်တၢ်အိၣ်ဆိးလီၢ် လီၢ်တၢ်လီၢ်ဆဲးန့ၣ်လီၤ.

နတ်ခွဲးတၢ်ယၢ်အိၣ်လၢနဘၣ်ဒီးန့ၢ်ဘၣ်လံာ်ကွဲးဒိလၢတၢ်ဒုးသုၣ်ညါတဖၣ်ယခိဖျိတၢ်ပတံထီၣ်အဖီခိၣ်န့ၣ် တၢ်ဒုးသုၣ်ညါသုၣ်တဖၣ်အလီၢ် မ့ၢ်အိၣ်ဆိတလဲသးကသုအဂီၢ်ပပံၤန့ၢ်အလီၢ်အိၣ်ဝဲစ့ကိးန့ၣ်လီၤ. ပကဒုးသုၣ်ညါနၤဘၣ်ယးနဘၣ်ဟဲဒီးပုး နသးမ့ၢ်နၤလီၢ်ကျိၤတဖၣ် နမ့ၢ် လိာ်ဘၣ်ပဟ့ၣ်နၤပတၢ်ဒုးသုၣ်ညါအသိတဖၣ်သုဝဲစ့ကိးန့ၣ်လီၤ.

နတ်ခွဲးတၢ်ယၢ်အိၣ်လၢနကယုထီၣ်တၢ်မၤဂ့ၢ်ထီၣ်ကတၢၢ်ဘၣ်ယးတၢ်ဒိသဒၢနတ်ခွဲးတၢ်ဆါတၢ်ကစီၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတနီၤ ပကသမၤနတၢ်ပတံထီၣ်တဖၣ်ဘၣ်ယးတၢ်မၤဂ့ၢ်ထီၣ်ကတၢၢ်န့ၣ်လီၤ. နတ်ခွဲးတၢ်ယၢ်အိၣ်စ့ကိးလၢန ကတီၢ်ထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ် ဆူၣ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်လၢနတဘၣ်နသးဘၣ်ဒီးပဝဲဒီး ပကကတဲၣ်ကတီၢ်ဘၣ်ယးတၢ်ကတီၢ်ဂ့ၢ် လိာ်ကတၢၢ်ဘၣ်ယးနလံာ်နလဲၣ်တဖၣ်ယၢ်ဒီး လံာ်ကွဲးဒိတဖၣ်လၢတၢ်ကတီၢ်ဂ့ၢ်လိာ်တၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

နတ်ခွဲးဒီးတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢနကဘၣ်ဒီးန့ၢ်ဘၣ်လံာ်လဲၣ်စ့ၤလၢတၢ်ဘိးဘၣ်ပၣ်ဖျိထီၣ်တၢ်လၢပဒုးအိၣ်ထီၣ်တဖၣ် လၢတခါဂ့ၢ် တခါဂ့ၢ်လၢအဒိသဒၢနတ်ခွဲးအိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တၢ်ကစီၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. နပတံထီၣ်သုစ့ကိးတၢ်ဘိးဘၣ်ပၣ်ဖျိထီၣ်တဖၣ်ကျိၣ်စ့စ့တဖၣ် လံာ်လဲၣ်ခိဖျိလီၤမ့ၢ် တမ့ၢ်တၢ်ဘိးဘၣ်ပၣ်ဖျိထီၣ်တဖၣ်တဖၣ်စ့စ့ကမိၤဒိအအိၣ်ဝဲအသိး တၢ်ပညီၣ်လၢတၢ်ယါဘျိအဂီၢ် တၢ်ဂ့ၢ်ကျိၣ်စ့စ့ဝဲ တၢ်ဆူးတၢ်ဆါအတၢ်ယါဘျိတၢ်ဂဲၣ်တၢ်ကျိၤတၢ်ယုပတံထီၣ် ခိဖျိကွီၢ်ဖဲယုန့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်လၢ နယုထီၣ်ဝဲသုန့ၣ်လီၤ.

# တၢ်လိာ်ကွီၢ်တဖၣ်

နလိာ်ကွီၢ်ပုၤသုခိဖျိနန့ၣ်သပုၤတၢ်လၢပထီၣ်ဒါဘၣ်နၤတမံၤမံၤန့ၣ်နလိာ်ကွီၢ်ပုၤသုခိဖျိနကွဲးထီၣ်လံာ်ဆူၣ်တၢ်မၤလီၤမၤဘၣ်ကတၢၢ်ခိၣ်နၢ်တၢ်ဂၤ အအိၣ်န့ၣ်လီၤ. ပတဟ့ၣ်ကၣ်ကတၢၢ်လၢကထီၣ်ဒါနၤဘၣ်န့ၣ်ပဝဲသုၣ်တဖၣ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီ အိၣ်ဝဲလၢပတဘၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်မၤတံၣ်တံၣ်အီၤ ခိဖျိလၢပုၤအဂၤတၢ်ဘၣ်ပတဘၣ်ပၣ်ကဲနီၢ်ကစါတၢ်အတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တၢ်ကစီၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂဲၣ်ကျိၤမၤလိာ်ဘၣ်ကတၢၢ် (Compliance officer) ခိၣ်နၢ်အတၢ်ဆဲးကျိးန့ၣ်မ့ၢ်ဒိတၢ်ဖီလၢအသိးန့ၣ်လီၤ.

စီၤမုအိၤဖျိ (Mao Vue) လိပဂၤ [mvue@asiaohio.org](mailto:mvue@asiaohio.org)

လိတဲစိအနီၣ်ဂံၢ်: ၃၃၀.၅၃၅.၃၂၆၃ (330-535-3263)

မ့ၢ်နၤမ့ၢ်သီအဆၢကတၢၢ်လၢတၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်ဒုးသုၣ်ညါတၢ်ပၣ်ကဲနီၢ်ကစါတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်အံၤမ့ၢ်ဝဲ November 20, 2013 အနၤန့ၣ်လီၤ.



လံာ်ဟ့ၣ်ခွဲးယၢ်

ပှၤအတၢ်ကွဲးနီၣ် #

မံၤ



**တၢ်ဟ့ၣ်ခွဲးယၢ်**

တၢ်ကစီၣ်လၢဒီးန့ၣ်တၢ်ခိၣ်ဖျါလံာ်ပတံာ်တီၣ်အံၤ တၢ်ကပံာ်အိၣ်တၢ်တံာ်တၢ်ဒီးကဆိးကါအိၣ်ခိၣ်ဖျါတၢ်တၢ်ဒီးအဖီခိၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဟ့ၣ်ခွဲးယၢ်လၢတၢ်ပံာ်ဖျါတဖၣ်

တၢ်ပညိၣ်

ယဆိးလီၤယမံၤမ့ၢ်လၢယဟ့ၣ်ခွဲးယၢ်တၢ်ဒီးဟီၣ်ခိၣ်ဒီးတၢ်တဝါတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ၣ်လီၤ ပှၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်ဒ်ဒီးဒီးကကတီၤသကိးတၢ်ဒီးကဒီးန့ၣ်တၢ်ယကသံၣ်ကသီတၢ်အိၣ်သးမ့ၢ်ဂ့ၢ်တၢ်တၢ်ခိၣ်ဖျါလံာ်ပတံာ်တီၣ်အံၤ ဒ်ဒီးဒီးကကွၢ်ဟ့ၣ်သ့ၣ်ညါန့ၢ်ပာ်ဝဲယနီၣ်ကစီၣ်တၢ်ဒီးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ၣ်ဝဲလၢ ယနီၣ်ကစီၣ်ခါးစးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဟ့ၣ်ခွဲးယၢ်လၢတၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်

တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ၣ်သ့ၣ်ဂ့ၢ်ကျိၤ

တၢ်ဟ့ၣ်ခွဲးယၢ်အံၤပံာ်ယုၣ်ဒီးထုးထီၣ်ဂ့ၢ်လီၤဆိဟီၣ်ခိၣ်ဒီးတၢ်တဝါတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ၣ်လီၤ လၢအဘၣ်ထွဲဒီးကသံၣ်ဒီးခဲလၢာ် ဒီးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ၣ်သ့ၣ်ကသီတၢ်ကစီၣ်တဖၣ် ယသးတၢ်ဆါအတၢ်အိၣ်သးခိၣ်ဖျါလံာ်ပတံာ်တီၣ်အံၤ တၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါယတၢ်ဆိးကသံၣ်ဒီးတၢ်လၢအတဘၣ်တၢ်ဒုးသ့ၣ်ဒါတဖၣ်အလံာ်ကွဲးနီၣ်တဖၣ် ယတၢ်ဒိတၢ်ဂီၤယဲၤဖျါဒီး တၢ်ပံာ်ဖျါမံၤချ့ တၢ်အိၣ်သးတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ယဟ့ၣ်ခွဲးယၢ်တၢ်ပျဲလီၤဆိဆိဒ်အမ့ၢ်တၢ်ဟ့ၣ်ခွဲးယၢ်ဆူ ဟီၣ်ခိၣ်ဒီးတၢ်တဝါတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ၣ်လီၤ ဒိဖျါသးအတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ၣ်တဖၣ် တၢ်အိၣ်သးတၢ်အိၣ်သး နီၣ်ခိၣ်ဂီၢ်တြိဆါသဟီၣ် တၢ်ဆါတၢ်ဆိးကါကသံၣ်မ့ၢ်တၢ်တဖၣ် ဒီးတၢ်ဒိတၢ်ထီၣ်ထီၣ်အဂီၢ်က့ၢ်ဂီၤတလၢပှၤယုၣ် တၢ်ကစီၣ်အဘၣ်ထွဲတဖၣ်လၢအအိၣ်လၢလံာ်ပတံာ်တီၣ်အံၤန့ၣ်လီၤ.

ကျိၣ်စ့ၣ်ဝဲတၢ်အိၣ်သးတဖၣ်

တၢ်ဟ့ၣ်ခွဲးယၢ်အံၤပံာ်ယုၣ်ဒီးထုးထီၣ်ဂ့ၢ်လီၤဆူဟ့ၣ်ခိၣ်ဒီးတၢ်တဝါတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ၣ်လီၤ လၢအဘၣ်ထွဲဒီးကျိၣ်စ့ တၢ်ပံာ်ဖျါတဖၣ် တၢ်ဖဲးတၢ်မၤတၢ်ပံာ်ဖျါတဖၣ်တၢ်မၤဘူးလဲတဖၣ် မ့တမ့ၢ်တၢ်ကစီၣ်တၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါတဖၣ် တၢ်မၤကစီၣ် လၢအပူၤကွဲၣ်မ့ၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါတဖၣ်မ့တမ့ၢ်ကျိၣ်စ့လီၤကျိၣ်ဂ့ၢ်တဖၣ် ယတၢ်နကဒ့ၣ်လီၤမ့တမ့ၢ် ပဒိၣ်ဝဲလီၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ပညိၣ်မ့ၢ်ဝဲတၢ်ကပံာ်ဂၢ်ပံာ်ကျိၤ တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ၣ်တၢ်အုၣ်ကိၤသးတဖၣ် အတၢ်ဒိသဒါဆဲးအါဒီး တၢ်လၢာ်ဘျုးလၢာ်စ့ၤ အတၢ်တၢ်ဘျုးတၢ်ဒါအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဘၣ်ထွဲလီၤအသးအဂ့ၢ်ဂ့ၢ်

လၢခဲကတၢ် ယဟ့ၣ်ခွဲးယၢ်ဆူဟီၣ်ခိၣ်ဒီးတၢ်တဝါတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ၣ်လီၤ ပှၤမၤတၢ်ဖိလၢ တၢ်ကစီၣ်လၢအဘၣ်ထွဲတဖၣ် တမံၤဂ့ၢ်တမံၤဂ့ၢ် ယယုၣ်ဒီးတၢ်ဆိကမိၣ်တၢ်ဖဲးတၢ်မၤတဖၣ် ပှၤဂ့ၢ်ဝဲ တၢ်လုၢ်အိၣ်သးသမူ တၢ်မၤဂ့ၢ်တၢ်တဖၣ် မတမ့ၢ်တၢ်ကျိၣ်သ့တၢ်မၤ လံာ်ပံာ်ဖျါတၢ်ဆါတံာ်တဖၣ် ယမ့တမ့ၢ်တၢ်သမံသမိးဆါတံာ်တၢ်အလၢအပှၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ယဟ့ၣ်ခွဲးယၢ်လၢတၢ်ကစီၣ်အဖီခိၣ် မ့ၢ်တနီၣ်ပာ်သီလၢအဘၣ်တံာ်တၢ်ဒုးသ့ၣ်ဒီးတၢ်ဆိးလီၤယမံၤအ မ့ၢ်န့ၣ်မ့ၢ်သီတဖၣ် ဒီးဆူညါတနံၤန့ၣ် တၢ်တၢ်ထုးထီၣ်လီၤအိၣ်သ့ၣ်န့ၣ်လီၤ.

ယန့ၢ်ပာ်ဂ့ၢ်တၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါတၢ်ဟ့ၣ်ခွဲးယၢ်တဘျုးအံၤ တၢ်တြျုးကွဲၣ်အိၣ်သ့ၣ်ဒိဖျါယမ့ၢ်ကွဲးလံာ်လဲၣ်န့ၣ်လီၤ. ယန့ၢ်ပာ်ဂ့ၢ်တၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါလၢ လံာ်ဟ့ၣ်ခွဲးယၢ် တဘျုးအံၤတၢ်ဒိတၢ်ဂီၤ မ့ၢ်တၢ်ဒ်ဒီးဒီးလံာ်အခိၣ်ထံးတဘျုးန့ၣ်လီၤ.

ယအုၣ်ယသးလၢတၢ်ဂ့ၢ်လၢအဖီခိၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ဝဲတၢ်အဘၣ်ဒီးလၢဝဲပှၤဝဲန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဆိးလီၤပှၤလၢအိၣ်ဒီးမ့ၢ်ဒါဘၣ်ထွဲတဂၤအမံၤ: \_\_\_\_\_ မၤနီၣ်မၤန့ၢ်မ့ၢ်သီ: \_\_\_\_\_

တၢ်ဆိးလီၤပှၤဆါအမံၤ: \_\_\_\_\_ မၤနီၣ်မ့ၢ်န့ၢ်မ့ၢ်သီ: \_\_\_\_\_

**တၢ်ယုၣ်ထၢအိၣ်သ့ :**

ယဟ့ၣ်ခွဲးယၢ်တၢ်အခွဲးစ့ၢ်ကိၤလၢ \_\_\_\_\_, လၢအမ့ၢ်ယ \_\_\_\_\_, ဒ်ဒီးကကတီၤသကိးတၢ်လၢယ

(ပှၤတဂၤအမံၤ) (တၢ်ဂ့ၢ်လီၤသိးလီၤတၢ်လၢအဘၣ်စၢၤ)

တၢ်ပတံာ်တီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ကျိၤယုၣ်ဒီး ဟီၣ်ခိၣ်ဒီးတၢ်တဝါတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ၣ်လီၤ ပှၤမၤတၢ်ဖိတဂၤလၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်တၢ်ဆိးလီၤမံၤတမ့ၢ်ပှၤဆါတဂၤန့ၣ်ဒီး ကွဲးနီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်လီၤသးလၢအဘၣ်စၢၤဒီး ပှၤန့ၢ်ဖိန့ၢ်ကမီၤတက့ၢ်. ပှၤဆါတဂၤအံၤမ့ၢ်ဝဲ: ဖိသ့ၣ် / အကိၢ်အစီတအိၣ် / က့ၢ်ဂီၤတလၢပှၤ မ့ၢ်ပှၤခွဲးယၢ်သံခိၣ်ဖျါန့ၢ်: မိၢ်ပာ် / ဖိးသဲးစး / ပှၤလၢအအံးက့ၢ်က့ၢ်ပှၤ

ဟီၣ်ခိၣ်ဒီးတၢ်တဝါတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ၣ်လီၤအဂီၢ်

မံၤ (ကွဲးလီၤ): \_\_\_\_\_ တၢ်ဆိးလီၤမံၤ: \_\_\_\_\_ မ့ၢ်န့ၢ်မ့ၢ်သီ: \_\_\_\_\_



လံာ်အာ်လီဟ့ၣ်ခွဲး

ပုၤဆါအမံး: \_\_\_\_\_

မၤနီၣ်မၤယါကသံၣ် # \_\_\_\_\_

၁. တၢ်ဘၣ်သးလၢတၢ်ကယါဘျါအဂီၢ်: \_\_\_\_\_ (မံၤအဖျၢၣ်)

ယဟ့ၣ်လီၤတၢ်ခွဲးပၤယၢ်ဆူဟီၣ်ခိၣ်ဒီဘၣ်ပုၤတၢ်တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ၣ်လီၤယုၣ်ဒီး ဝဲၤကျိၤခဲလၢာ်လၢအဘၣ်ထွဲတဖၣ်ဒီသီး ဒီးမၤစၢၤဝဲ ကသုအဂီၢ်ဘၣ်ယးဒီး တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ၣ်တၢ်ကူၤစါယါဘျါအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. အလီၤမ့ၢ်အိၣ်ဆၢတဲၣ်ဝဲကသုအဂီၢ်မ့ၢ်ဂ့ၤ ကဘၣ်လိၣ်ဘၣ်စးဒီး တၢ်သိၣ်တၢ်သီတၢ်မၤအကျဲတဖၣ်ကသအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ယန့ၢ်ပၤအီၤဂ့ၤဂ့ၤလၢယအိၣ်ဒီးတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်ဒ်အမ့ၢ် တၢ်ကူၤစါယါဘျါတဖၣ်ယမ့ၢ်တဘၣ်ယသးသၢပုၤယသမၤအီၤသ့ဝဲန့ၣ်လီၤ.

၂. တၢ်ဟ့ၣ်ခွဲးယၢ်ဘၣ်ယးတၢ်ဟ့ၣ်ဒုးသ့ၣ်ညါတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ၣ်တၢ်မၤနီၣ်တဖၣ် \_\_\_\_\_ (မံၤအဖျၢၣ်)

ယန့ၢ်ပၤအီၤဂ့ၤဂ့ၤလၢယတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ၣ်တၢ်မၤနီၣ်တဖၣ်ဒုးသ့ၣ်ညါသ့ထံကီၢ်အါဘၣ်ပုၤတၢ်တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ၣ်လီၤဂ့ၤဂ့ၤဂ့ၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤတၢ်တဖၣ်အံၤပုၤနီၣ်လီၤသ့ဝဲဒၣ်ထံ ဒီသီးက ကဲထီၣ်တၢ်မၤစၢၤလၢယတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ၣ် တၢ်အံၤထွဲကွၢ်ထွဲဒီး တၢ်ဝဲတၢ်ကျဲၤ အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ယန့ၢ်ပၤအီၤစ့ၣ်ကီးလဲၤတၢ်ယါဘျါယ တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ၣ်အါပုၤသ့ပုၤဘၣ်စၢၤနီၣ်တဂၤ မ့ၣ်လိၣ်ဘၣ်ဝဲသပုၤသပုၤကသံၣ်တၢ်သမံၤသမိၣ်ဒုးသ့ၣ်ညါအတဖၣ် ဆၢအီၤသ့ဆူပုၤသ့ၣ်ညါတၢ်စၢၤနီၣ်တဂၤအအိၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ကဘၣ်မၤဝဲဝဲထဲတဂၤနီၣ် လၢကမၤစၢၤဘၣ်ယတၢ်ဆၢတၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ယဟ့ၣ်လီၤတၢ်ခွဲးပၤယၢ်ဆူဟီၣ်ခိၣ်ဒီဘၣ်ပုၤတၢ်တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ၣ်လီၤ လၢကထးထီၣ်ယတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ၣ်တၢ်မၤနီၣ်တဖၣ် ဒီသီးဒီးက ကွၢ်ကဒါက့ၤကသ့ၣ်အဂီၢ် တၢ်ပညိၣ်မ့ၢ်လၢတၢ်ဆၢတဲၣ်အဂီၢ် ဒီး တၢ်သမံၤသမိၣ်တၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. (တၢ်ပညိၣ်မ့ၢ်လၢတၢ်ကွၢ်ကဒါက့ၤန့ၣ်မ့ၢ်ဝဲ တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်ထီၣ်ဘၣ်ကွၢ်ပုၤဆါအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ) ယန့ၢ်ပၤအီၤစ့ၣ်ကီးလၢဖဲတၢ်ကွၢ်က့ၤတၢ်ဆၢကတၢ်အါ ယမံၤဒီးအိၣ်ဆဲးလီၤကျဲတဖၣ်တၢ်တမၤဖျါဝဲဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

၃. ပၤအီၤဒ်တၢ်ခူသ့ၣ်အသိး \_\_\_\_\_ (မံၤအဖျၢၣ်)

ယန့ၢ်ပၤအီၤဂ့ၤဂ့ၤလၢထံကါအါဘၣ်ဘၣ်ထွဲဆူၣ်ချ့ၣ်လီၤအံၤဒုးအိၣ်ထီၣ်ဝဲ တၢ်အူၣ်ကီၢ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီလၢအယံၣ်ဒီးပၤဝဲဘၣ်ဘၣ်ဘၣ်ဘၣ်ဘၣ်ယး ယတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ၣ်တၢ်ဂ့ၤဂ့ၤဂ့ၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ယဒီးန့ၢ်ဘၣ်ဂ့ၤဂ့ၤဘၣ်ယးလံာ်လိၣ်လၢတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢအ အိၣ်ဒီးယမ့ၢ်ဂ့ၤကပၤအီၤဘၣ်ဘၣ်ဘၣ်ဘၣ်သ့ၣ်တဖၣ်မ့ၢ်ဂ့ၤခိဖျိဆူၣ်ချ့ၣ်လီၤဒီးဒုးန့ၢ်ပၤယၢ်လံာ်လိၣ်န့ၣ်လီၤ.

ယန့ၢ်ပၤလၢလံာ်အာ်လီဟ့ၣ်ခွဲး ဒီဘၣ်အံၤ အိၣ်ပၤကျဲၤဝဲဒၣ် ဖဲယတူၢ်လိၣ်တၢ်ယါဘျါအကျဲလၢဟီၣ်ခိၣ်ဒီဘၣ်ပုၤတၢ်တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ၣ်လီၤသမ့းန့ၣ်လီၤ.

\_\_\_\_\_ တၢ်ဆဲးလီၤပုၤဆါအမံး

\_\_\_\_\_ မၤနီၣ်အမုၢ်နံၤမၤဝဲ

\_\_\_\_\_ တၢ်ဆဲးလီၤပုၤဆါအမိၢ်အပၢ်/ပုၤကွၢ်ထွဲပုၤအမံး

\_\_\_\_\_ တၢ်ဆဲးလီၤပုၤအုၣ်သးအမံး